

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-05-06-33]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, February 24, 2006 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 24 février 2006 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

E. Abergel
J. Bergeron
E. Corcos
G. Ewen
F. Kay
D. Mazzeo
K. McRoberts
A. Sangster
C. Silva
D. Uritescu

M. Barutciski
F. Boudreau
R. Despatie (Chair/Président)
M. Guzman
J. Kowal
I. McDonald
J. Michaud
S. Schoenfeld
B. Singer

A. Benessaieh
J.-C. Bouhénic
A. Diakun
M. Kant
M. Lavoie
A. McGaughey
I. Roberge
C. Santini
D. Spring

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:50 p.m.

2. Minutes of the previous meeting

▪ **January 27, 2006 – [FC-05-06-31]**

- One amendment was made - page 3, under "Reports from Standing Committees – (a) Curriculum" – Sociology – to read: Sociology – FC-05-06-29 – add prerequisite - to the course was **approved** as amended.

The amended minutes were **approved**.
(Bergeron/McDonald)

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 50.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ **27 janvier 2006 – [FC-05-06-31]**

Un amendement est fait en page 3, sous « Rapports des comités permanents - (a) Programme d'études » Sociologie - lire : Sociologie – FC-05-06-29 – ajouter condition préalable - le cours est **approuvé** avec le changement.

Le procès-verbal tel qu'amendé est **approuvé**. (Bergeron/McDonald)

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

▪ Principal's Remarks

The Principal reported on the following:

Enrolments: Glendon recorded 1860 FFTE, therefore surpassing the targeted 1829 FFTE; an increase in the number of new applicants from last year was also noted; parents night held last night was very successful.

Hiring: 4 TS searches currently in process – History & Business Economics: candidates short-listed; English & Political Science (replacement due to retirements): call for applications will be closed soon.

Up-coming conference: The John Holmes Memorial Lecture by the Honorable Peter de Carteret Cory, Chancellor of York University – “The Trouble with Troubles: Reflections on Northern Ireland”.

In reply to concerns expressed about Glendon losing one Senate seat, the Principal noted that this was recently proposed by the Senate Executive Committee in order to allocate ten elected members to the Faculty of Health. The Committee gave as its rationale that the number of Senate Seats assigned to Glendon up to now has been somewhat larger than warranted based on its relative size, and this led to the transfer of one seat to the Faculty of Health. The Principal also urged members of Council to fill up the Senate Executive Committee seat which has been vacant since January.

Council members also talked briefly about the potential candidates for the position of York's next President, and it was noted that he or she should either be bilingual or have strong position towards the bilingual nature of the University.

4. Communications et questions diverses

▪ Remarques du principal

Le principal présente les points suivants :

Inscriptions : Glendon a enregistré 1860 EFTP, et a donc dépassé son objectif de 1829 EFTP; on a noté également une augmentation du nombre des nouvelles inscriptions par rapport à l'année dernière; la soirée des parents qui a eu lieu hier soir a rencontré un grand succès.

Engagement : les demandes pour combler quatre postes menant à la permanence sont en cours – Histoire et Économie et Commerce : les candidats sont sélectionnés; Anglais et Science politique : (remplacement des retraités) les demandes de candidatures seront bientôt envoyées.

Conférence : La conférence commémorative John Holmes donnée par l'honorable Peter de Carteret Cory, Chancelier de l'Université York est intitulée : “The Trouble with Troubles: Reflections on Northern Ireland”.

En réponse aux inquiétudes concernant la perte d'un siège au sénat pour Glendon, le principal note que ceci a été proposé récemment par le Comité exécutif du sénat afin d'allouer dix membres élus à la faculté de la Santé. Le comité a justifié sa position par le fait que le nombre de sièges alloués à Glendon jusqu'à présent a été plus élevé que normal par rapport à sa taille, et ceci a mené au transfert d'un siège à la faculté de la Santé. Le principal a aussi encouragé les membres du Conseil à remplir le siège du Comité exécutif du sénat qui est vacant depuis janvier.

Les membres du Conseil parlent aussi brièvement des candidats potentiels pour le poste du prochain président ou de la prochaine présidente de York. Il est noté qu'il ou elle devrait soit être bilingue, soit avoir une position extrêmement forte quant à la nature bilingue de l'université.

- Associate Vice-Principal's Remarks

F. Boudreau informed Council members that Glendon has a new Research Officer: Alexandre Brassard. She invited Faculty members to attend the reception which will be organized to welcome him.

- Principale adjointe (aux études)

F. Boudreau informe les membres du Conseil que Glendon a un nouveau responsable du Service de la recherche, Alexandre Brassard. Elle invite les membres de la faculté à assister à la réception qui sera organisée pour lui souhaiter la bienvenue.

5. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum

G. Ewen presented the submissions from the following departments:

- French Studies – FC-05-06-32– the courses were **approved** as submitted.

(b) PPC

C. Coates informed Council that PPC has been discussing Glendon College's Gen. Ed. requirements. PPC is working on a new procedure for recognizing courses as fulfilling the General Education requirements as well as a set of criteria for those courses. He has liaised with the Curriculum Committee in order to seek their consent to take on the responsibility of reviewing the list of courses to be submitted by the various departments. He reminded Council of the motion passed which stipulated that Departments and programs should provide a list of all the courses they wish to offer under the heading of Gen. Ed. by April 30th 2006.

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 2.08 p.m.

5. Rapports des comités permanents

(a) Programmes d'études

G. Ewen présente les soumissions des départements suivants :

- Études françaises – FC-05-06-32 – les cours sont **approuvés** tels que soumis.

(b) CDP

C. Coates informe le Conseil que le CDP a discuté des exigences pour l'éducation générale à Glendon. Le CDP travaille sur une nouvelle procédure pour reconnaître les cours remplissant les exigences de l'éducation générale ainsi que sur les critères liés à ces cours. C. Coates s'est mis en rapport avec le comité des programmes afin de leur demander d'accepter la responsabilité de revoir la liste des cours qui doit être soumise par les différents départements. Il rappelle au Conseil la proposition qui fut approuvée et qui stipule que les départements et les programmes doivent soumettre une liste de tous les cours qu'ils désirent offrir sous la mention Éducation générale d'ici le 30 avril 2006.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

7. Ajournement

La séance est levée à 14 h 08.